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# Partij Vraag Antwoord

1 WIJ Lansingerland pag. 10 Hoe kunnen de grondexploitaties negatief beinvloed worden door de 

stijgende taakstelling huisvesting asielgerechtigden? Wat heeft dit met elkaar te 

maken?

In het besluit tav de huisvesting van asielgerechtigden is opgenomen, dat een aantal huurwoningen in 

Westpolder Bolwerk eerder ontwikkeld zouden moeten worden dan in de oorspronkelijke planvorming was 

voorzien. Dit vraagt om voor- en tijdelijke extra investeringen op het gebied van civiele techniek, planvorming en 

personeel. Hiervoor wordt een bedrag geraamd in de grex. 

2 WIJ Lansingerland pag. 11 De bijdrage voor maatschappelijke begeleiding van asielgerechtigden was 

niet begroot. Aanpassing leidt tot een voordeel? Dat moet dan toch een nadeel 

zijn? graag uitleg hierover.

Dit is een van de maatregelen uit het VNG akkoord met het rijk. Bij het maken van de begroting was deze extra 

financiële maatregel niet bekend. We krijgen extra middelen voor maatschappelijke begeleiding, dus daarom een 

voordeel. 

3 WIJ Lansingerland pag 12 een na laatste bullet: de incassoratio wordt mogelijk niet gerealiseerd. Wat 

is hier de reden van?

We hebben de incassoratio voor 2016 te hoog vastgesteld. Op basis van de behaalde incasso in 2015 had deze 

ratio naar beneden bijgesteld moeten worden.

4 WIJ Lansingerland pag 14 (4.4.3 Beleidsveld 3 Afval- en afvalwatermanagement)

Bij de financiële mutatie staat dat er per saldo er een incidenteel bedrag van 

472.650 euro vrij valt. Dit wordt veroorzaakt door de getroffen 

beheersmaatregelen. Dit bedrag wordt gedoteerd aan de egalisatiereserve 

huishoudelijk afval.

Bij de beleidsmutaties wordt gesteld dat er een uitvoeringskrediet nodig zal zijnvan 

826.875 euro.

Vraag: wat is de reden dat het incidenteel saldo niet wordt benut voor het 

benodigde krediet?

Het investeringskrediet moet gekapitaliseerd worden. Hiervoor kan dus niet een eenmalig budget als dekking 

worden gebruikt. Kapitaalslasten zijn overigens reeds gedekt in de begroting.

5 WIJ Lansingerland pag 15 bullet bouwleges. Wat wordt hier nu mee bedoeld? Betekent dit dat er 

282k minder leges binnenkomen omdat er de laatste 4 jaar dit ook niet kwam? 

graag meer uitleg

De raming van de legesinkomsten is altijd een schatting omdat we niet kunnen beinvloeden welke aanvragen we 

krijgen. Op basis van de ervaringen in de afgelopen jaren  hebben we geprobeerd een betere inschatting van de 

legesinkomsten te maken, die € 282.000 lager uitkomt dan eerder geraamd. Het al dan niet doorgaan van grote 

aanvragen kan ertoe leiden dat de werkelijke inkomsten toch hoger of lager uitvallen dan we aanvankelijk 

dachten, maar we denken met deze aframing minder grote verschillen tussen geraamde en werkelijke 

legesinkomsten tegen te komen.

6 CDA p.5 Mutatie bouwleges: Gerapporteerd wordt een structureel nadelige mutatie ad 

EUR 142.000, die voortvloeit uit (het saldo van) een structurele aframing van EUR 

282.000 en een incidentele compensatie door het administratief toewijzen van 

legesinkomsten uit de vergunningaanvraag voor station Bleizo, met resp. EUR 

140.000 in 2016 en EUR 185.000 in 2017. Is het, gelet op het incidentele karakter 

van de legesinkomsten Bleizo, niet zuiverder om voor 2016 te spreken van een 

incidentele nadelige mutatie?

Er is sprake van twee soorten mutaties: structurele bijstelling van de meerjarige raming en incidentele/jaarlijkse 

mutaties. In 2016 en 2017 lopen deze samen. Het is naar onze mening transparanter om structureel en 

incidenteel apart weer te geven zodat traceerbaar hoe we deze bijstellingen  onderbouwen en hoe deze samen 

tot een kleinere bijstelling van de legesinkomsten op jaarbasis leiden.

7 CDA p.5 Mutatie bouwleges: Er wordt gemeld dat incidentele compensatie plaatsvindt 

door het toewijzen van legesinkomsten uit de vergunningaanvraag voor station 

Bleizo. Zijn deze leges al ontvangen en -zo nee- welke zekerheid bestaat er over 

deze verwachte inkomsten?

De vergunning is nog niet verleend, pas op dat moment brengen we de leges in rekening en weten we het exacte 

bedrag. Wel is zeker dat we leges van ongeveer deze omvang zullen ontvangen. Vanwege de spreiding van de 

aan de vergunning gerelateerde werkzaamheden over 2015, 2016 en 2017 spreiden we ook de inkomsten over 

deze jaren.

8 CDA p. 10 Asielgerechtigden. Zijn de gevolgen van het op 28/4 gesloten 

Uitwerkingsakkoord Verhoogde Asielstroom hierin al meegenomen? Indien niet, 

kan aangegeven worden wat dit akkoord financieel voor Lansingerland betekend?

De maatregelen van het Uitwerkingsakkoord van april 2016 zijn nog niet verwerkt in de Voorjaarsnota. Deze 

maatregelen worden momenteel doorgerekend en verwerkt bij de Najaarsnota. 

9 CDA p.11 3D's. Hoe staat het met de realisatie vs. de budgetten tot nu toe in 2016? Dit 

in relatie met het overschot op de 3D's in 2015.

De bijstellingen van de budgetten in 2016, voor zover bekend, zijn verwerkt in de Voorjaarsnota 2016 onder 

programma 3. Mocht blijken dat in de loop van het jaar verdere mutaties nodig zijn, dan wordt deze in de 

najaarsnota verwerkt.
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10 CDA p.11 Huishoudelijke ondersteuning. Heeft de uitspraak van de Centrale Raad van 

Beroep over het verstrekken van huishoudelijke hulp nog gevolgen voor 

Lansingerland? Indien ja, graag kwantificeren.

Op dit moment wordt met behulp van juristen uitgezocht of onze werkwijze met betrekking tot hulp bij het 

huishouden naar aanleiding van de uitspraak van de CrvB moet worden aangepast. Indien de werkwijze moet 

worden aangepast zal worden doorgerekend welke gevolgen dit heeft voor het budget. We zullen de raad 

hierover informeren in de najaarsnota.

11 CDA p.11 Werk en Inkomen. Sinds vorig jaar werken we niet meer samen met het 

gespecialiseerde bedrijf Investiga voor fraudebestrijding in de Bijstand. In plaats 

daarvan werken we samen met de gemeente Zoetermeer. Graag ontvangen wij 

een overzicht van het aantal zaken dat Zoetermeer sindsdien succesvol heeft 

afgerond en welk bedrag de gemeente daarmee bespaard heeft

Zoetermeer heeft ons sinds de start van de samenwerking in zes dossiers ondersteund. In drie van deze dossiers 

hebben wij op basis van het onderzoek van Zoetermeer geconstateerd dat er sprake is van fraude. In een van 

deze dossiers hebben wij een bedrag teruggevorderd, in de andere twee onderzoeken wij momenteel nog de 

hoogte van de eventuele terugvordering. In de overige drie dossiers loopt het onderzoek nog. Het is moeilijk om 

aan te geven hoeveel geld we hiermee hebben bespaard. We weten immers niet wat een onterecht verstrekte 

uitkering ons op termijn zou hebben gekost. Mogelijk hadden wij de fraude zelf op enig moment ontdekt, 

verhuisde de uitkeringsgerechtigde of stopte hij met de frauduleuze activiteiten.

12 CDA p11. Vervolgvraag. Hoe verhouden deze resultaten zich met die in Zoetermeer 

zelf?

Dit weten wij niet. Wij krijgen geen rapportage over de resultaten die Zoetermeer behaalt met de handhaving in 

hun eigen dossiers.

13 CDA p11/12. Rotterdampas. Graag een overzicht van de totale baten en lasten tot nu 

toe in 2016 en de verwachte totalen over het hele jaar

De verkoop van de Rotterdampas is gestart op 1 maart. Over de maanden maart tot en met mei hebben onze 

inwoners in totaal 3.400 Rotterdampassen aangeschaft. Dit betekent een totale inkoopwaarde van € 153.000,-. 

De totale ontvangen leges bedragen € 72.000,- Onze gemeentelijke bijdrage tot zover is dus zo’n € 81.000,-. We 

verwachten dat de totalen over het hele jaar slechts beperkt hoger zijn. De overgrote meerderheid van de 

gebruikers koopt de pas immers kort na 1 maart. Dan kan het meest gebruik worden gemaakt van de 

beschikbare acties en kortingen.

14 CDA p11/12. Rotterdampas. Is de niet gesubsidieerde pas volledig kostendekkend, of 

lopen we hiermee ook financiële risico's?

Wij lopen geen financiele risico's bij de verkoop van de Rotterdampas tegen het reguliere tarief. De leges die wij 

hiervoor ontvangen zijn namelijk zelfs iets hoger dan het bedrag dat wij per verkochte pas aan de organisatie van 

de Rotterdampas betalen.

15 CDA p11/12. Rotterdampas. In hoeverre is dit een open einde financiering? Wanneer wij de Rotterdampas tegen het gereduceerde tarief aanbieden, kunnen alle inwoners van 

Lansingerland die voldoen aan de inkomensgrens hiervan gebruik maken.

16 CDA p12. Hoe kan de uitstroom naar werk achterlopen op de planning, terwijl de 

economie aantrekt?

Traditioneel zijn de bijstandscijfers een van de laatste statistieken waarin het aantrekken van de economie terug 

is te zien. Voorafgaand hieraan zie je bijvoorbeeld eerst een afname van het aantal WW-ontvangers. Wij zien 

echter wel al een toename van parttime werk. Dit levert echter geen volledige uitstroom op, zoals bedoeld in de 

begroting.

17 CDA p12. Waarom wordt de incassoratio terugvordering WWB mogelijk niet 

gerealiseerd? 

We hebben de incassoratio voor 2016 te hoog vastgesteld. Op basis van de behaalde incasso in 2015 had deze 

ratio naar beneden bijgesteld moeten worden.

18 CDA p13/p14. Bij onze wijkbezoeken blijkt steeds weer dat te hard rijden in 30 km zones 

een van de grootste zorgpunten is van inwoners. Wat is hier in fysieke zijn aan te 

doen? 

Wanneer dit soort zorgen worden geuit dan wordt  de situatie in de straat/wijk  geschouwd en worden er 

(objectieve) verkeerstellingen en snelheidsmetingen gehouden. Indien de uitkomst dusdanig is dat het 

maatregelen legitimeert bovenop de reeds aanwezige fysieke inrichting van een 30km zone wordt afhankelijk 

van de situatie maatregelen genomen. Beleid is te sturen op het ongewenste verkeersgedrag omdat extra fysieke 

maatregelen vaak niet het verkeersgedrag veranderen. Bij gedragsbeinvloeding kan wijkbeheer samen met de 

buurt of straat een rol spelen.

19 CDA p13/p14. Vervolg op vraag 12. Wat is hier in handhavende zin aan te doen? Handhaving op snelheid is een exclusieve taak van de politie. Als gemeente kunnen wij een verzoek tot 

snelheidshandhaving indienen bij de politie. Daarnaast kan wijkbeheer de buurt of straat activeren om het te 

hard rijden in hun woonomgeving onderling bespreekbaar te maken en hiervoor oplossingen bedenken.

20 CDA p14. Wij zijn niet bekend met het verbreden van de Laan van Mathenesse, wel met 

doortrekken. Klopt de formulering?

Het gaat hier om het doortrekken van de Laan van Mathenesse.
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21 CDA p16. beleidsveld economische ontwikkeling. Welk beleid is er om onze positie in de 

top 10 van economische toplocaties te behouden? Is hier voldoende formatie 

voor?

Bij economische zaken adviseren we ondernemers, tuinders en winkeliers, inclusief starters, bij vragen op allerlei 

gebieden. Dit bijvoorbeeld via de bedrijfscontactfunctionaris en in onze reguliere overleggen en contacten. We 

bieden kavels aan voor nieuwe en uitbreidende bedrijven (daar zetten we o.a. marketing & acquisitie op in) of 

zoeken mee naar geschikte bestaande bedrijfsruimte en winkelruimte. Als gemeente zetten we in op een 

optimale dienstverlening en korte procedures, waaronder vergunningverleningsprocedures. Voor een volledige 

beschrijving van het beleid verwijzen wij graag naar de Begroting 2016-2019 (T15.11456), paragraaf 2.5.3.  

Onlangs werd bekend dat Lansingerland in de ranglijst Economische toplocaties 2016 (Elsevier) van 10 naar 7 is 

gestegen. Met de huidige capaciteit verwachten we vooralsnog de werkzaamheden te kunnen blijven uitvoeren. 

Als dat nodig is, zetten we extra medewerkers is. 

  

22 CDA p21. 4 bullet. Wij begrijpen deze zin niet. Wat is de relatie tussen het gereedkomen 

van het gemeentehuis en de OZB opbrengst?

Door het gereedkomen van het gemeentehuis zijn de belastingheffingen (vooral OZB) gestegen. De gemeente 

moet als gebruiker van de panden OZB betalen over het gemeentehuis. Via de inkomstenkant komt hetzelfde 

bedrag ook weer binnen via de heffing door SVHW. 

De inkomsten rondom de OZB-heffing betreffende ons gemeentehuis is reeds verwerkt in de 

meerjarenbegroting. De kosten zijn echter niet aangepast in de meerjarenbegroting, terwijl de kosten en 

opbrengsten gelijk moeten zijn. Met de voorjaarsnota is de kostenkant opgehoogd en hiermee zijn de kosten en 

opbrengsten gelijk.

23 D66 p9: Bij 4.2.1 Beleidsveld 1 Sport. In de sporthallen de Ackers en Anjerdreef worden 

bestaande armaturen vervangen door duurzame LED armaturen. Zijn er andere 

sporthallen, gymzalen of gemeentelijke accommodaties waarvoor een duurzame 

vervanging van verouderde armaturen op dit moment financieel gezien voordeel 

oplevert, gerekend over een periode (levensduur) van 15 jaar?

Ja, deze duurzame vervangingen worden opgenomen in het nieuwe beheerplan Accommodaties, welke eind 

2016 ter goedkeuring wordt aangeboden aan de raad.

24 D66 p11: Bij 3.3.4 Beleidsveld 3 Werk en inkomen. Hoeveel medewerkers worden 

begeleid d.m.v. inzet van de 161.160 euro subsidie van de stadsregio?

Biesieklette biedt plaats aan één SW-medewerker en zo'n zeven werkervaringsplekken. Door uitval van 

kandidaten fluctueert het daadwerkelijke aantal kandidaten dat op enig moment een werkervaringsplek vervult.

25 D66 p11: Bij 3.3.4. Klopt het dat de bewaakte fietsenstalling voor gebruikers nu gratis is 

omdat de subsidie van de stadsregio de kosten dekt? Zo ja, wat zijn de kosten om 

de fietsenstalling te bemensen indien er over 3 jaar geen subsidie beschikbaar is?

De subsidie vanuit de MRDH is gegeven voor de realisatie van de stalling. Voor de exploitatie van de stalling heeft 

de gemeente kunnen putten uit een potje van de provincie dat nog beschikbaar was ter bestrijding van de 

(jeugd)werkloosheid (€ 161.000 voor 3 jaar). De kosten per jaar bedragen tussen € 40.000 en € 53.000. T.z.t. zal 

een evaluatie plaats vinden. Vervolgens kan op basis van deze evaluatie een voorstel over de wijze van (evt.) 

voortzetting van de biessieklette inclusief de benodigde financiële middelen aan de raad worden voorgelegd

26 D66 p12: Bij 3.3.4. De kosten voor Rotterdampas vallen 33.000 euro hoger uit dan 

begroot (46.000 - 13.000) Wat is gezien deze ontwikkeling voor de komende jaren 

de verwachte toename van het aantal mensen dat gebruik zal maken van hun 

recht op gesubsidieerde aanschaf van de pas? En wat betekent die toename in 

financieele zin?

Zie antwoord bij vraag 13. De bedragen hier zijn berekend door financien. 

27 D66 p14: 4.4.3 Egalisatiereserve. Hoe lang blijft deze egalisatiereserve beschikbaar voor 

onvoorziene tegenvallers?

Bij de begroting 2016, middels raadsvoorstel BR1500136, heeft u ingestemd met het vormen van een 

egalisatiereserve afval per 1 januari 2016. Er is in de besluitvorming geen einddatum aan de egalisatiereserve 

gekoppeld. 
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28 Leefbaar 3B Pag 5 Invoering IKB. Moeten we hieruit begrijpen dat deze verplichting niet op de 

balans is opgenomen? Waarom niet? Waarom is deze afwijking nooit eerder 

gerapporteerd?

Het IKB is een budget in geld dat elke medewerker maandelijks flexibel kan inzetten voor door hem gekozen 

doelen. Het IKB bedraagt 16,3%: dat is de optelsom van 6% eindejaarsuitkering, 8% vakantietoeslag, 1,5% 

levensloopbijdrage en 0,8% aan (omgerekend) bovenwettelijk verlof. Het IKB sluit aan bij de wens voor meer 

keuzevrijheid voor de medewerker en is daarmee een stap in de richting van de modernisering van de 

arbeidsvoorwaarden voor de sector.

De verplichting is niet opgenomen op de balans 2015 op basis van BBV artikel 49.1.a: “In de balans worden onder 

de overlopende passiva afzonderlijk opgenomen: verplichtingen die in het begrotingsjaar zijn opgebouwd en die 

in een volgend begrotingsjaar tot betaling komen, met uitzondering van jaarlijks terugkerende arbeidskosten 

gerelateerde verplichtingen van vergelijkbaar volume”.  Op basis van de oude regelgeving was er dus ook geen 

aanleiding om de verplichting op te nemen.

De gemeente Lansingerland voert per 1-1-2017 het IKB in. De opbouw van het IKB-budget loopt van januari tot 

en met december. Dit is een verandering van de opbouw van de vakantietoeslag die een cyclus kende van juni 

tot en met mei. Gezien de bovengenoemde passage uit de BBV betekent dit dat hierdoor in 2016 de bedoelde 

éénmalige extra last van 7 maanden vakantiegeld ontstaat (namelijk de periode juni tot en met december 2016). 

Dat gedeelte wordt namelijk nog wel in 2017 uitgekeerd, maar vormt dan geen onderdeel meer van de jaarlijks 

terugkerende arbeidskostenkosten en is derhalve incidenteel geworden. In de begroting en jaarrekening 2016 zal 

daarom de extra last van deze 7 maanden moeten worden opgenomen als lasten. Voor zover het betreffende 

bedrag eind 2016 nog niet feitelijk is betaald, is sprake van een feitelijke verplichting, die als kortlopende schuld 

wordt verantwoord op de balans. 

Deze afwijking is niet eerder gerapporteerd vanwege het éénmalige karakter van de situatie die zich nu 

voordoet. Er is immers geen sprake van een aan jaarlijks terugkerende arbeidskosten gerelateerde verplichting 

van vergelijkbaar volume. Aangezien de verplichting pas bestaat wanneer iemand in die betreffende maanden in 

2016 (nog steeds) in dienst is, hebben de lasten geen betrekking op 2015 en zal per ultimo 2015 nog geen 

onvoorwaardelijke verplichting bestaan en kan deze in de jaarrekening 2015 niet worden verantwoord als last en 

verplichting.

Zie voor beantwoording ook Commissie BBV vraag en antwoord 2015.068 en 2015.071

29 Leefbaar 3B Pag 5. Indien het antwoord op de eerste vraag bevestigend is dan is de balans geen 

juiste weergave van de vermogenspositie van de gemeente wat ze wel geacht 

wordt te zijn. Zijn er nog meer afwijkingen? Zo ja, welke?

De presentatie van de balans in de jaarrekening 2015 is conform de vereisten van de BBV en daarmee dus wel 

degelijk juist. Er is geen sprake van een afwijking en er zijn ons geen afwijkingen bekend.

30 Leefbaar 3B Pag 6. Waarom wordt niet voorgesteld om de bestemmingsreserve Wilderszijde op 

te heffen?

Het opheffen van de bestemmingsreserve Wilderszijde zal worden betrokken bij de besluitvorming van de nog te 

vormen Algemene reserve grondbedrijf in september 2016. Dit is de reden dat bij de VJN dit nog niet opgeheven 

is.

31 Leefbaar 3B Pag 9. Wat zijn de consequenties van een (mogelijk) cultuurhuis ’t Web voor de 

toekomst van de bibliotheek en De Snip?

We zijn in gesprek met de bibliotheek en ‘Behoud ’t Web’ om te onderzoeken welke vorm van samenwerking 

mogelijk is. Behoud t Web heeft als doelstelling om het pand beter te benutten als (oefen)ruimte voor 

verenigingen, ten behoeve van cultuureducatie en als theater- en  muziekpodium. De bibliotheek kan hierin 

mogelijk een rol spelen. 

32 Leefbaar 3B Pag 10. Bij de bullets van paragraaf 3.3.1 zijn diverse uitgaven vermeld. Welke 

inkomsten staan hiertegenover?

Bij het schrijven van de Voorjaarsnota waren de inkomsten nog niet duidelijk. Deze zijn pas bekend geworden in 

het Uitwerkingsakkoord van de VNG en het kabinet (april 2016). De financiële maatregelen worden nu 

doorgerekend en worden verwerkt in de Najaarsnota. 
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33 Leefbaar 3B Pag 11. Heeft de recente uitspraak van de Centrale Raad van Beroep van 11 mei 

inzake huishoudelijke ondersteuning nog consequenties voor de uitvoering van de 

WMO in Lansingerland? Zo ja, welke?

Zie ook vraag 10. Op dit moment wordt met behulp van juristen uitgezocht of onze werkwijze met betrekking tot 

hulp bij het huishouden naar aanleiding van de uitspraak van de CrvB moet worden aangepast. Indien de 

werkwijze moet worden aangepast zal worden doorgerekend welke gevolgen dit heeft voor het budget. We 

zullen de raad hierover informeren in de najaarsnota.

34 Leefbaar 3B Pag 12, voorlaatste bullet. Hoe hoog is de incassoratio terugvordering WWB? Wat 

is de norm? En waarop is die gebaseerd?

 Deze ratio stellen wij voor onszelf vast op basis van onder andere historische gegevens en de gegevens van 

omliggende gemeenten.

35 Leefbaar 3B Pag 12, laatste bullet. Wat zijn de gevolgen van de overdracht van de BBZ aan het 

Regionaal Bureau Zelfstandigen in organisatorische en financiële zin (concrete 

getallen svp)? Wat betekent de zinsnede “…, echter het duurt langere tijd voordat 

dit daadwerkelijk zichtbaar is bij de baten.” Waarom duurt dit langere tijd? Hoe 

lang gaat het duren? Welke consequenties heeft deze onzekerheid?

Het Rbz heeft een hogere incassoratio op openstaande vorderingen dan wijzelf. Gezien het feit dat vorderingen 

gespreid worden ingevorderd duurt het doorgaans echter een aantal jaar voordat een vordering in zijn geheel is 

ingevorderd. Het verschil tussen onze eigen invordering en die van het Rbz wordt daardoor pas na verloop van 

tijd goed zichtbaar. Wij verwachten dat dit verschil na een jaar terug te zien is.

36 Leefbaar 3B Pag 15. Wat is de stand van zaken betreffende het toekomstig beheer van het 

Rottemerengebied? Is er al zicht op de financiële afspraken rondom de nieuwe 

organisatievorm?

Rotterdam, Zuidplas en Lansingerland hebben uitgesproken samen verder te willen in een Gemeenschappelijke 

regeling. De PZH neemt hierin geen deel. De financiële bijdrage van de provincie aan het schap wordt in de 

nieuwe regeling in principe overgenomen door de gemeente Rotterdam. Definitieve besluitvorming in de raden 

over het principebesluit met betrekking tot de gemeenschappelijke regeling vindt plaats in het vierde kwartaal 

van 2016. Gedetailleerde uitwerking van de gemeenschappelijke regeling en besluitvorming in de raden hierover 

vindt plaats in 2017.

37 Leefbaar 3B Pag 22 (en pag 14). Het verhaal onder de kop “Vernieuwing BBV inzake 

kostentoerekening (overhead)” is uitermate warrig, vooral het financiële deel. 

Graag een duidelijke cijfermatige uitleg, waarbij concreet wordt aangegeven welke 

activa het college voorstelt om versneld af te schrijven, om welke projectkosten 

het gaat en wat het verband is tussen de afschrijving en de projectkosten.

Door het niet meer toerekenen van interne uren (projectkosten) aan investeringen zal op de lange termijn een 

voordeel in de exploitatie ontstaan. Voor het jaar 2016 zorgt dit voor een incidenteel nadeel in de exploitatie. Dit 

nadeel wordt gecompenseerd door het versneld afschrijven van recent geactiveerde maatschappelijke activa 

(waardoor meerjarige kapitaallasten vrijvallen). Het gaat om € 5 mln. aan geactiveerde maatschappelijke activa, 

welke versneld afgeschreven worden. Bij de Begroting 2017 zal dit nader uitgewerkt worden. 

38 Leefbaar 3B Pag 26. Waarom kost de verschuiving van werkzaamheden € 75.000 euro? Was het 

niet tevoren bekend dat de werkzaamheden in december zouden plaats vinden?

Het was bekend dat de werkzaamheden in december zouden plaatsvinden. Het project is gesitueerd in hetzelfde 

gebied als het project centrumplan Bergschenhoek. De ervaren overlast door de winkeliers t.g.v. het project 

centrumplan heeft er toe geleid dat de planning van dit project, renovatie van lekkende rioolbuizen en –putten 

in de Julianlaan, tussen de Dorpstraat en Beethovenlaan in overleg met de winkeliers op het laatste moment is 

aangepast. Dit om mogelijke overlast winkelend publiek vanuit het project renovatie rondom feestdagen 

december te voorkomen. De werkzaamheden door de aannemer zijn hierdoor opgeschort.  Ook kon er geen 

werk weer met ander werk worden gecombineerd. Dit betekende aanpassing van de werkmethode. Dit heeft tot 

kostenverhogingen geleid van het project.

39 Leefbaar 3B Pag 26. Als er een school, in dit geval De Kleine Kapitein, wordt opgeheven dan 

spreekt het toch vanzelf dat de kinderen ergens anders naar school gaan en dat de 

bespaarde kosten elders terug zullen komen. Waarom is daar geen rekening mee 

gehouden?

De genoemde € 150.000,- is opgebouwd uit twee delen: een late factuur van ongeveer € 100.000,- 

meerwerkkosten en ongeveer € 50.000,- in verband met ingebruikname van leegstaande lokalen door de Prinses 

Maximaschool. We wisten dat er nog kosten moesten worden gemaakt op het moment dat de leegstaande 

lokalen in de WP2 in gebruik zouden worden genomen. Het was echter onduidelijk vanaf wanneer deze lokalen 

nodig zouden zijn en door welke school. Aangezien het om een investeringsbudget gaat, kan dat budget niet lang 

open blijven staan. Vanwege de onduidelijkheid over het moment van extra kosten, is het budget vorig jaar gelijk 

afgeraamd. De meerwerkkosten horen echter op dit budget van de bouwkosten van de permanente WP2 school 

geboekt te worden. Nu blijkt dat met ingang van schooljaar 2016-2017 al lokalen in gebruik worden genomen, 

kunnen ook de kosten die hieraan verbonden zijn nog op dit budget worden geboekt. 
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40 VVD X. Er zijn nogal wat correcties doorgevoerd, vanwege boekingen in verkeerde

programma’s en herstelboekingen van rente. Staat nu alles goed?

De correcties zijn doorgevoerd op basis van hetgeen wij tot nu toe zelf hebben geconstateerd. Dit is mede het 

gevolg van de inspanningen om onze organisatie duurzaam in control te krijgen. Wij gaan ervan uit dat wij 

hiermee alle significante correcties in beeld hebben. 

41 VVD Pag. 4. De grootste mutaties zijn het gevolg van de veranderde BBV-regels en de 

verbetering van de NCW (netto contante waarde) van de grondexploitaties. Zijn er 

verschillen tussen hetgeen voorzien werd in de begroting 2016 én de nu 

gepresenteerde mutaties als gevolg van de  veranderde BBV-regels? 

In de Begroting 2016-2019 is een eerste inschatting gemaakt van de effecten van de door te voeren BBV-

wijzigingen. Bij de Begroting 2016 is als gevolg hiervan een negatieve bijstelling gedaan van €  1,8 mln oplopend 

naar € 2 mln. Bij de VJN2016 is deze bijstelling (op basis van meer recente inzichten) aangepast naar € 2 mln. 

negatief (jaar 2016) en  € 1,6 mln. negatief in de jaren daaropvolgend.

42 VVD Pag. 5. Begrijpen wij het goed dat met de invoering van IKB (Individueel Keuze 

Budget) per 1-1-2017 er in mei 2017 aan medewerkers een vakantietoelage op 

basis van 12+7 = 19 maanden plaatsvindt een bonus van 7 maanden?

Het IKB is een budget in geld dat elke medewerker maandelijks flexibel kan inzetten voor door hem gekozen 

doelen. Het IKB bedraagt 16,3%: dat is de optelsom van 6% eindejaarsuitkering, 8% vakantietoeslag, 1,5% 

levensloopbijdrage en 0,8% aan (omgerekend) bovenwettelijk verlof. Het IKB sluit aan bij de wens voor meer 

keuzevrijheid voor de medewerker en is daarmee een stap in de richting van de modernisering van de 

arbeidsvoorwaarden voor de sector.

Er vind in mei 2017 géén bonus uitkering plaats van 7 maanden. Dit betreft de reguliere opbouw van het 

vakantiegeld van de periode juni 2016 tot en met december 2016. Met invoering van het IKB moet het 

opgebouwde IKB budget in het jaar worden uitgekeerd dat het wordt opgebouwd. Voor individuele 

medewerkers kan het daardoor in 2017 zelfs nadelig zijn (er wordt immers vakantietoelage over 19 maanden 

uitgekeerd in plaats van over 12) i.v.m. de grensinkomens van diverse toeslagen. 

43 VVD Pag. 5. De extra uitkeringslasten voor de opvang van extra asielgerechtigden 

worden gecompenseerd door even grote BUIG inkomsten. Het besluit over extra 

asielgerechtigden is bij bestudering van de nota nog niet door de raad genomen. 

Dit wordt niet vermeld?!

Op pagina 10 van de Voorjaarsnota wordt bij deze compensatie vanuit het Rijk het voorbehoud gemaakt van een 

positief raadsbesluit op het versneld huisvesten van asielgerechtigden. De raad heeft hier op 26 mei positief op 

besloten.

44 VVD Pag. 5. De leges gaan berekend worden op het 4 jarig gemiddelde. Dit levert een 

nadeel op van ca €150.000. Op zich een te verdedigen methode. Dit wordt 

gecorrigeerd door een administratieve toewijzing van legesinkomsten voor station 

Bleizo. Hoe hard zijn de legesinkomsten en wanneer zijn ze te verwachten? 

Ter nuancering van de inleiding van deze vraag verwijzen we naar het antwoord op vraag 5 en 6. Wat betreft de 

legesinkomsten voor de vervoerknoop Bleizo geldt het volgende; de vergunning is nog niet verleend, pas op dat 

moment brengen we de leges in rekening en weten we het exacte bedrag. Wel is zeker dat we leges van 

ongeveer deze omvang zullen ontvangen. Vanwege de spreiding van de aan de vergunning gerelateerde 

werkzaamheden over 2015, 2016 en 2017 spreiden we ook de inkomsten over deze jaren.

45 VVD Pag. 6. Het jaarresultaat 2015 fluctueert. In de conceptjaarrekening spreekt men 

op (pag. 5) na doorschuiven incidentele budgetten over €18,7 mln. Op pag. 6 van 

de VJN is het (zie tabel) €16,1 mln. en op pag. 7 is het ca €20 mln. Wat is nu het 

juiste bedrag?

Na het verschijnen van de conceptjaarrekening zijn er nog enkele mutaties doorgevoerd, o.a. op aangeven van 

de accountant. Het (bruto) jaarresultaat 2015 bedraagt € 20,3 mln.  Hiervan zal een bedrag van € 4,1 mln. 

worden opgenomen in de voorstel van de resultaatbestemming. Het resterende bedrag van afgerond € 16,2 mln. 

zal worden gedoteerd aan de Algemene Reserve. Na besluitvorming zullen deze bedragen worden meegenomen 

in de berekeningen van de weerstandscapaciteit in de Begroting 2017-2020.
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46 VVD Pag. 7. In de vierde alinea wordt gesproken over het benodigde 

weerstandsvermogen voor resp. grondexploitaties en de overige taken. Wordt niet 

bedoeld de benodigde weerstandscapaciteit? Benodigde weerstandsvermogen is 

een zgn. contradictio in terminis, het is immers een verhoudingsgetal van 

benodigde en beschikbare capaciteit; je spreekt toch ook niet over een BMI van x 

kilogram? 

Bedoeld is inderdaad de benodigde weerstandscapaciteit.

47 VVD Pag. 7. Voorgesteld wordt om een Algemene Reserve Grondbedrijf in te stellen om 

het grondbedrijf (deels) te scheiden van de overige gemeentelijke taken. Kunt u al 

de belangrijkste specifieke ‘sprelregels’ noemen die in de Nota Reserves en 

Voorzieningen opgenomen worden?

In de nota Reserves en voorzieningen zal onder andere bepaald worden binnen welke bandbreedte de grootte 

van de reserve mag bewegen en hoe de reserve wordt aangevuld of afgeroomd. Besluitvorming hierover zal 

plaatsvinden in spetember 2016.

48 VVD Pag. 9. Het vervroegd vervangen van de armaturen in de sporthallen levert over 15 

jaar een positief financieel resultaat op. Waarom is er geen rekening gehouden 

met rentekosten? 

Het vervangen van de huidige armaturen voor LED-armaturen betreft groot onderhoud. Groot onderhoud komt 

direct ten laste van de exploitatierekening (of ten laste van de bestemmingsreserve GO gemeentelijke 

gebouwen) en heeft hierdoor geen rente- en afschrijvingscomponent. Rente- en afschrijvingskosten hebben 

alleen betrekking op het kapitaliseren van zaken. 

49 VVD Pag.10 Wat is de verklaring voor het incidentele voordeel ad € 195.000? (par. 3.3.2) De bijdrage van de GR jeugd is productie afhankelijk. Oorspronkelijk zou 97% van de bijdrage worden betaald in 

2015 en de laatste 3% in 2016, zo staat het ook in de begroting opgenomen. Door gewijzigd beleid is de 

genoemde 3% ook al in 2015 betaald en kan vrijvallen in de begroting 2016 (incidenteel voordeel).

50 VVD Pag.11 Kosten voor de verhoogde taakstelling asielgerechtigden bedragen ‘slechts’ 

€ 2.6700 en waaraan worden die middelen besteed?

Zie het plan integrale aanpak asielgerechtigden T15.15136. In de financiële paragraaf wordt toegelicht wat de 

extra kosten zijn. Deze € 2.700 is een van de kostenposten, dus niet het totaal. Deze € 2.700 wordt besteed aan 

de Toegang. 

51 VVD Pag.14  Er is sprake van financiële onzekerheden door de overgang naar het 

nieuwe afvalcontract. Waar bestaan die onzekerheden uit (1) Waarom nu bijna 

€500.000 niet meer nodig (2)? Wat is er eventueel nog te verwachten (3)?

Het betreft diverse zaken waaronder: overdrachtsfricties tussen oude en nieuwe inzamelaar, nieuwe 

onvoorziene handelingen die niet in het contract zijn opgenomen, maar wel door Irado werden verricht, wijzigen 

van hoeveelheden als gevolg van de beleidswijzing tot meer scheiding en marktprijs fluctuaties in de 

tweedehands grondstoffenhandel. Op dit moment zijn meerdere zaken duidelijk geworden en operationeel 

opgelost. Hierdoor kan de begroting structureel worden verlaagd. Er zijn nog enkele zaken die nader uitgewerkt 

moeten worden. De verwachting is dat de risico's verder af zullen nemen. Hoe dit financieel vertaald wordt kan 

pas worden toegelicht als dat bekend is.

52 VVD Pag.22 Het niet meer activeren van uren en naar de exploitatie halen is een goede 

verandering, maar betekent een forse extra belasting in de exploitatie. Is hier 1) 

voldoende rekening mee gehouden in de lopende exploitatierekening en 2) hoe 

groot is de benodigde aanpassing in de meerjarenbegroting 2017 e.v.?

Door het  versneld afschrijven van maatschappelijke vaste activa vallen de kapitaallasten vrij die in de toekomst 

de extra belasting in de exploitatie n.a.v. het niet meer activeren van uren compenseren. Het gaat hierbij om een 

urenlast van € 650.000.

53 Groenlinks P 9: par 4.2.1. De vervanging van gebrekkige armaturen in 2 sporthallen door 

duurzame armaturen leidt uiteindelijk tot een fikse structurele besparing op 

energiekosten. Welke besparing zou kunnen worden gerealiseerd als in alle 

gemeentelijke accomodaties een vergelijkbare vervanging zou worden gedaan?

Zie ook vraag 23. De duurzame vervangingen worden opgenomen in het nieuwe beheerplan Accommodaties, 

welke eind 2016 ter goedkeuring wordt aangeboden aan de raad.

54 Groenlinks P14, par 4.4.3. Welke beheersmaatregelen zijn er precies getroffen ihk van 

overgang naar de nieuwe afvalinzamelings- en verwerkingscontracten, en welke 

risico's heeft dat afgewend?

De frictiekosten tussen oude en nieuwe inzamelaar zijn opgelost, scheidingsresultaten laten een positieve 

ontwikkeling zien. Van Gansewinkel heeft zich in de aanvang een betrokken en oplossingsgerichte partner 

getoond, dat is na aanbesteding altijd een wens maar nooit een zekerheid
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55 Groenlinks P14: Er wordt structureel €20K afgeraamd voor het onderhoud van de 

brandweerkazerne Bleiswijk, hoeveel is er uitgegeven aan dit onderhoud?

Er is 2015 € 6210,95 uitgeven aan het onderhoud van de brandweerkazerne in Bleiswijk

56 Groenlinks P15, par 4.5.1. deelname aan landschapstafel Hof van Delfland. Is de bijdrage aan 

de kosten van het werkapparaat structureel? Welk rol speelt Lansingerland in deze 

netwerkorganisatie formeel ( deelname in bestuur etc.)?

Lansingerland heeft als deelnemer ambtelijk en bestuurlijk zitting in de Landschapstafel. De bijdrage over 2016 

behoeft waarschijnlijk niet meer door Lansingerland te worden voldaan. Voor de bijdragen over het jaar 2016 is 

namelijk in het DB van het Recreatieschap (van 30 mei) besloten, dat die bijdragen aan de LT van de gemeenten 

Lansingerland, Zuidplas en Rotterdam ten laste zullen gaan van de begroting van het Recreatieschap en dus niet 

van de individuele gemeenten. Dit besluit moet nog wel worden goedgekeurd door het AB. Dit besluit van het DB 

kwam ná collegebesluitvorming over de voorjaarsnota. Mocht het AB besluiten dat Lansingerland inderdaad over 

2016 niet hoeft te betalen, dan valt dit bedrag over 2016 weer vrij. Hoe omgegaan wordt met de 

lidmaatschapsbijdragen voor 2017 e.v. is nog niet besloten. 

57 Groenlinks P25: Hoeveel verkeersborden worden er verwijderd? Het is mogelijk om ca. 440 verkeersborden (3% areaal) te verwijderen, waarbij voldaan blijft worden aan de 

geldende wetgeving en richtlijnen 

58 Groenlinks P25: waar worden de verkeersborden verwijderd? De te verwijderen verkeersborden zijn verspreid gesitueerd in de gemeente

59 Groenlinks P25: Is er overleg of advies van instellingen als ANWB en/of VVN? Bij het opstellen van het saneringsplan is advies ingewonnen bij een externe gespecialiseerde partij (Inspectrum) 

die op basis van de geldende wetgeving en richtlijnen een advies heeft gegeven  

60 Groenlinks P25: Zijn meerdere borden op een dragen nog wel begrijpelijk voor een 

verkeersdeelnemer?

Bij het bepalen of meerdere borden op een drager geplaats kunnen worden is beoordeeld of dit een 

overzichtelijker wegbeeld geeft.

Begrijpelijkheid bebording voor verkeersdeelnemers is uitgangspunt.

61 PvdA Pgn 11: Huishoudelijke ondersteuning. Vraag: Het gebruik van huishoudelijke 

ondersteuning is in 2015 iets teruggelopen. Wat is ‘íets’? ‘Grenzen van tarieven zijn 

bereikt’. Wat zijn deze grenzen? Hoe gaat de meer (integrale) thuisondersteuning’ 

er in de praktijk precies uitzien? Welke tarieven worden gerekend en wat zal de 

eigen bijdrage zijn? 

Het aantal indicaties voor huishoudelijke ondersteuning is in totaal in 2015 met 43 afgenomen. Zie ook vraag 63.

De grenzen van de tarieven liggen daar waar fatsoenlijke arbeidsvoorwaarden voor medewerkers in de thuishulp 

in het geding komen.  We willen voorkomen dat medewerkers en mensen die zorg nodig hebben de dupe 

worden van teveel nadruk op een zo laag mogelijke prijs. De meer integrale thuisondersteuning is ondersteuning 

voor mensen thuis waarbij functies van huishoudelijke hulp bijvoorbeeld worden gecombineerd met vormen van 

begeleiding en persoonlijke verzorging. De tarieven voor die integrale ondersteuning wanneer deze breed zou 

worden ingezet, zijn op dit moment nog niet bekend. In de pilot Take Care doet de gemeente Lansingerland op 

dit moment ervaring op met deze vorm van ondersteuning. De eigen bijdrage zal afhankelijk zijn van de kostprijs 

van de voorziening en van het inkomen en vermogen van de inwoner. 

62 Christenunie p9: 4.2.2 Beleidsveld 2 Cultuur: Kan ‘concrete vormen’ nader worden toegelicht? 

O.a. welke partijen, welke termijn, kosten etc.

De beide cultuurhuizen hebben inhoudelijke uitgangspunten geformuleerd en er worden mogelijke beheers- en 

exploitatieconstructies onderzocht. De termijn en kosten zijn nog niet nader te specificeren, omdat er nog niet 

gekozen is voor een bepaalde constructie en de consequenties hiervan nog niet helder zijn. 

63 Christenunie p11: 3.3.3 Beleidsveld 2 Maatschappelijke ondersteuning, beleidsmatige mutaties: 

‘’Het gebruik van Huishoudelijke Ondersteuning is in 2015 iets teruggelopen. Wat is 

hiervan de oorzaak? Zijn er minder aanvragen ingediend of zijn er minder 

aanvragen toegekend?

Er zijn in 2015 in totaal 123 indicaties voor huishoudelijke ondersteuning beeindigd. De belangrijkste redenen 

voor beëindiging van indicaties voor voorzieningen zijn overlijden, opname in een Wlz instelling en verhuizing 

buiten de gemeente. Er gaven 21  inwoners aan dat de hoogte van de eigen bijdrage de reden van beeindiging 

was. Daarnaast laat het aantal aanvragen voor huishoudelijke ondersteuning in 2015 ook een dalende lijn zien.  

In het  vierde kwartaal van 2015 werden ten opzichte van het derde kwartaal 4 aanvragen minder ingediend, 

echter het aantal toekenningen steeg met 5.
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64 Christenunie p12: 3.3.4 Beleidsveld 3 Werk en inkomen, beleidsmatige mutaties, 1e bullet: ‘’In 

de eerste twee maanden van 2016 liep de uitstroom nog iets achter op schema.’’ 

Hoeveel kandidaten liep de gemeente Lansingerland achter? 

Onze doelstelling is dat we in 2016 tachtig kandidaten begeleiden naar werk. Omgerekend naar de eerste twee 

maanden zou dit een uitstroom van 13 moeten zijn. In werkelijkheid waren dit er negen.


